
Protokół 
VII Sesji Rady Gminy 
z dnia 27 maja 2015r. 

 
Posiedzenie  rozpoczął o godzinie 16:00 Przewodniczący Rady Gminy Pan Henryk Lesiński, 

który stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 
W sesji udział wzięli radni: 
Marek Borowczyk 
Jarosław Bytniewski 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Marek Maciejewski 
Tomasz Maćkowiak 
Donata Michałowska 
Magda Rachtan - Małycha 
Jan Rajchelt 
Maciej Szafrański 
Andrzej Szymczak  
Łukasz Szymczak 
Łukasz Wawrzyniak 
Jakub Żołądek 
oraz sołtysi: 
Jolanta Fludra 
Bożena Karolczak 
Stanisław Lesiński 
Jan Mąderek 
Halina Michalak – Szczepaniak 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Paweł Doba 
Mieczysław Tomkowiak 
a także: 
Bogdan Kemnitz  - Wójt Gminy  
Genowefa Przepióra  - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Mirosława Nowak  - Skarbnik Gminy  
Anna Woźniak - Tyczka - Radca Prawny  
Elżbieta Karpińska – Domżalska – kierownik Referatu infrastruktury komunalnej 
Grażyna Frąckowiak – główna księgowa GOKIS 
Dyrektor Zespołu Szkół w Kleszczewie – Marzena Socha 
Dyrektor Zespołu Szkół w Tulcach – Grzegorz Stachowiak 
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – Mirosława Radzimska  
Dyrektor Zakładu Komunalnego – Ryszard Pomin 
Wicedyrektor Zakładu Komunalnego – Marek Jabłoński 
Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu – Michał Żelazek 
 
 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że proponowana jest zmiana porządku obrad 
polegająca na wycofaniu z porządku obrad  pkt. 12 o treści „Podjęcie uchwały w sprawie 
zaciągnięcia pożyczki na budowę sieci kanalizacji sanitarnej w Tulcach” i wprowadzeniem  w pkt. 
12 porządku obrad tj. „Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Kleszczewo na lata 2015 - 2024”. Ponadto proponuje się  wprowadzenie do porządku obrad 

 



punktu 12a o treści „Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo obejmującego działkę 
położoną w miejscowości Kleszczewo” – temat omawiany był podczas wspólnego posiedzenia 
Komisji Rady Gminy dnia 18 maja 2015r. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki na budowę 
kanalizacji sanitarnej w Tulcach zostaje z porządku obrad wycofana w związku z ustaleniami Wójta 
Gminy i Dyrektorem Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Poznaniu w sprawie możliwości zwiększenia puli pożyczki na zadanie budowy kanalizacji - Gmina 
wystąpi o większe środki z Funduszu po rozstrzygnięciu przetargu na budowę. Pani Skarbnik 
podkreśliła, że pożyczka z Funduszu po zrealizowaniu inwestycji może zostać umorzona w 
wysokości od 15 do 40%.  
 Natomiast wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2015-2024 wynika ze stwierdzonego przez 
Regionalną Izbę Obrachunkową błędu w dokumencie podjętym przez Radę w miesiącu kwietniu br. 
 W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
porządku obrad. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad z  poprzedniej Sesji.  
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji.  
5. Absolutorium dla Wójta Gminy za 2014r. 

1) rozpatrzenie sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2014r., 
2) rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2014r.,  
3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  o sprawozdaniu  z 

wykonania budżetu gminy za 2014r. wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu 
terytorialnego, 

4) dyskusja, 
5) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z  wykonania budżetu gminy za 2014r. , 
6) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium, 
7) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  o wniosku Komisji 

Rewizyjnej, 
8) dyskusja, 
9) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy za 2014r. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnego 
Ośrodka Kultury i Sportu w Kleszczewie. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego programu 
profilaktyki  i rozwiązywania problemów alkoholowych na 2015r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji w sprawie podziału jednostki 
pomocniczej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu ograniczonego 
nieruchomości położonej w miejscowości Szewce. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania wstępnej lokalizacji przystanku komunikacyjnego dla 
autobusowej komunikacji publicznej przy drodze powiatowej 2410P. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej  na 2015r.  

 



12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kleszczewo na 
lata 2015 - 2024. 

12a. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo obejmującego działkę położoną w 
miejscowości Kleszczewo. 

13. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
14. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
15. Zapytania i wolne wnioski. 
16. Zakończenie. 
 
Ad. 2 porządku posiedzenia 

Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący Lesiński poinformował, że do protokołu żaden z radnych nie zgłosił uwag. 
W związku z powyższym członkowie rady przeszli do głosowania nad jego przyjęciem.  
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
 
Ad. 4 porządku posiedzenia 

Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas VI Sesji Rady Gminy przedstawiła 
Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 porządku posiedzenia 

Przewodniczący Lesiński przeszedł do kolejnego punktu posiedzenia - absolutorium  dla Wójta 
Gminy Kleszczewo za 2014r. 

1. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2014r. 
Pani Skarbnik przedstawiła wykonanie budżetu gminy za 2014r. Radni wcześniej otrzymali 
materiały dotyczące wykonania budżetu obejmujące: 
- zestawienie tabelaryczne wykonania budżetu w szczegółowości do paragrafów,  
- wykonanie budżetu część opisową,  
- wykonanie dochodów i wydatków związanych z realizacją zadań z zakresu administracji 
rządowej i innych zadań zleconych gminie odrębnymi ustawami za 2014r.,  
- zmiany w planie wydatków na realizację programów finansowanych z udziałem środków, 
o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt. 2 i 3 ustawy  o finansach publicznych dokonywane w 
2014r.,  
- informację o stanie mienia komunalnego Gminy Kleszczewo na dzień 31.12.2014r.,  
- informacje o stopniu realizacji programów wieloletnich na dzień 31.12.2014r.,  
- wykonanie wydatków na projekty realizowane w ramach Funduszu So łeckiego. 
Materiały dotyczące wykonania budżetu za 2014r. zostały sporządzone na podstawie 
następujących sprawozdań: Rb-27S, Rb-28S, Rb-NDS, Rb-N, Rb-UN, Rb-Z, Rb-UZ, Rb – 
30S, Rb – 34S, Rb – ST, Rb – PDP, Rb - 50. 
Wykonanie budżetu zostało szczegółowo omówione podczas wspólnego posiedzenia 
Komisji Rady Gminy w dniu 18 maja 2015r. 

2. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2014r. 
Pani Skarbnik przedstawiła informację dotyczącą następujących sprawozdań finansowych 
za 2014r.: 
- skonsolidowany bilans jednostki samorządu terytorialnego, 

 



- bilans z wykonania budżetu państwa, jednostki samorządu terytorialnego, 
- bilans jednostki budżetowej i samorządowego zakładu budżetowego, 
- rachunek zysków i strat jednostki, 
- zestawienia zmian w funduszu jednostki.  
Sprawozdania finansowe zostały radnym wcześniej przekazane i szczegółowo omówione 
podczas wspólnego posiedzenia komisji.  
 

3. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu   
z wykonania budżetu Gminy za 2014 wraz z informacją o stanie mienia jednostki 
samorządu terytorialnego. 
Przewodniczący Lesiński przedstawił Uchwałę nr SO-0954/32/16/2015 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 16 kwietnia 2015r. w 
sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Kleszczewo za rok 
2014 wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego. 
 

4. Dyskusja 
Przewodniczący otworzył dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy i 
sprawozdaniem finansowym.  
Pan Wójt przedstawił wykonanie budżetu w formie prezentacji multimedialnej.  
Ponieważ podczas wspólnego posiedzenia komisji  w/w sprawozdania zostały szczegółowo 
omówione radni nie mieli pytań i uwag. 
 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz                    
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2014r. 
Przewodniczący Lesiński przedstawił projekt Uchwały Nr VII/36/2015 w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
gminy za 2014r., następnie przeszedł do głosowania. 
W chwili głosowania na sali znajdowało się 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 4 radnych. 
Uchwała nr VII/36/2015 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 

6. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, radny Jan Rajchelt przedstawił wniosek Komisji 
Rewizyjnej z dnia 24 kwietnia 2015r. wraz z uzasadnieniem o udzielenie absolutorium 
Wójtowi Gminy  za 2014r. 
 

7. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku 
Komisji Rewizyjnej. 
Przewodniczący Lesiński przedstawił Uchwałę nr SO-0955/11/16/2015 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 7 maja 2015r. w sprawie 
wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kleszczewo w sprawie 
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Kleszczewo za rok 2014. 
 

8. Dyskusja. 
Przewodniczący Lesiński otworzył dyskusję nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej  w sprawie 
absolutorium dla Wójta Gminy za 2014r. oraz opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Poznaniu  w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 
absolutorium.  
Radni nie mieli żadnych pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
następnego punktu obrad. 

 



 
9. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy za 2014r. 

Pan Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr VII/37/2015 w sprawie absolutorium 
dla Wójta Gminy Kleszczewo za 2014r., następnie przeszedł  do głosowania. 
W chwili głosowania na sali znajdowało się 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 4 radnych. 
Uchwała Nr VII/37/2015 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 6 porządku posiedzenia 
 Projekt uchwały nr VII/38/2015 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 
finansowego Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Kleszczewie przedstawił Dyrektor GOKIS 
Michał Żelazek. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia 
komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali znajdowało się 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
Uchwała Nr VII/38/2015 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 porządku posiedzenia 
 Projekt uchwały nr VII/39/2015 w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 
programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na 2015r. przedstawiła Pani 
Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 
 Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali znajdowało się 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 2 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
Uchwała Nr VII/39/2015 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8 porządku posiedzenia 
 Projekt uchwały nr VII/40/2015 w sprawie przeprowadzenia konsultacji w sprawie  podziału  
jednostki pomocniczej przedstawiła Pani Sekretarz. Pani Sekretarz poinformowała, że proponuje się 
zastąpić dotychczasową treść §4 ust. 2 zapisem „Ankiety konsultacyjne zostaną wysłane   za 
pośrednictwem Poczty Polskiej na adres  uprawnionych  do udziału w konsultacjach  
mieszkańców.” Ponadto, jako jedną z możliwości zwrotu wypełnionej ankiety proponuje  się 
przesłanie skanu ankiety na adres poczty e-mail urzędu gminy. Ankiety zwracane byłyby w 
nieprzekraczalnym terminie do 19 czerwca br.  
 Z omawianego podczas wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy projektu uchwały 
proponuje się usunąć §5 w brzmieniu „zawiadomienie o terminie konsultacji nastąpi w terminie co 
najmniej 7 dni przed ich rozpoczęciem w sposób zwyczajowo przyjęty”, natomiast do każdej 
ankiety załączona zostałby informacja o przedmiotowym wniosku w sprawie podziału sołectwa 
Gowarzewo i podjętej w tym temacie uchwale Rady Gminy co skutkowałoby skróceniem czasu 
trwania konsultacji. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego 
posiedzenia komisji.  

 



 Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali znajdowało się 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr VII/40/2015 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 9 porządku posiedzenia 
 Projekt uchwały nr VII/41/2015 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 
ograniczonego nieruchomości  położonej w  miejscowości Szewce przedstawiła Pani Elżbieta 
Karpińska – Domżalska Kierownik Referatu Infrastruktury Komunalnej. Projekt uchwały został 
szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 
 Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali znajdowało się 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr VII/41/2015 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 10 porządku posiedzenia 
 Projekt uchwały nr VII/42/2015 w sprawie wskazania  wstępnej  lokalizacji  przystanku  
komunikacyjnego  dla  autobusowej komunikacji publicznej przy drodze powiatowej 2410P 
przedstawiła Pani Elżbieta Karpińska – Domżalska Kierownik Referatu Infrastruktury Komunalnej. 
Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 
 Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali znajdowało się 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr VII/42/2015 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 11 porządku posiedzenia 
 Projekt uchwały nr VII/43/2015 w sprawie zmiany uchwały budżetowej  na 2015r. 
przedstawiła Pani Skarbnik. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego 
posiedzenia komisji. 
Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu 
uchwały. 
W chwili głosowania na sali znajdowało się 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr VII/43/2015 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 12 porządku posiedzenia 
 Projekt uchwały nr VII/44/2015 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Kleszczewo na lata 2015 – 2024 przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik wyjaśniła, że w 
załączniku Nr 2 Wykaz przedsięwzięć do WPF w związku z podpisaną umową na ubezpieczenie 
majątku Gminy w zadaniu „Ubezpieczenie majątku od 30.10.2014  do 30.09.2017r. - ubezpieczenie 

 



majątku Gminy”  skorygowano wartość limitu z kwoty 400.000,00 zł do kwoty 0,00 zł. Ponadto 
wprowadzono do WPF wszystkie zmiany ujęte w budżecie gminy do dnia 27 maja 2015r.tj.: 
W załączniku Nr 1 Wprowadzono następujące zmiany w wierszach nr: 
-  1 i 1.1 dochody ogółem i dochody bieżące zwiększono o 384.752,70 zł,  
- 1.1.3 podatki i opłaty zwiększono o 20.524,00 zł zł, 
- 1.1.4 z subwencji ogólnej zmniejszono o 138.356,00 zł, 
- 1.1.5 z tytułu dotacji i środków przeznaczonych na cele bieżące zwiększono o 499.329,70 zł,  
- 2 wydatki  ogółem zwiększono o 665.441,70 zł, 
- 2.1 wydatki bieżące zwiększono o 372.233,70 zł, 
- 2.2 wydatki majątkowe zwiększono o 293.208,00 zł, 
- 3,  4,  4.2,  4.2.1 wynik budżetu, przychody budżetu, wolne środki, o których mowa w art. 217 ust. 

2 pkt. 6 ustawy i na pokrycie deficytu budżetu zwiększono o 280.689,00 zł, 
- 8.1 różnica między dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi zwiększyła się o 12.519,00 zł, 
- 8.2 różnica z wiersza 8.1 powiększona o wydatki pokryte z wolnych środków z lat ubiegłych 

zwiększyła się o 293.208,00 zł, 
- 9.1,  9,2  i 9.4 wskaźniki zmniejszyły się w 2015r. o 0,05%, 
- 9.5 wskaźnik zmniejszył się w 2015r. o 0,15%, 
- 9.6 i 9.6.1 wskaźniki zmniejszyły się w latach 2016, 2017 i 2018 o 0,05%, 
- 9.3 kwota zobowiązań związku współtworzonego przez Gminę (GOAP) planowany udział w 

odsetkach – kwota zwiększyła się o 1.925,82 zł,  
- 11.1 wydatki budżetowe na wynagrodzenia i składki od nich naliczone zwiększono o 3.965,33 zł, 
- 11.5 nowe wydatki inwestycyjne zwiększono o 2.540.520,00 zł,  
- 11.6  wydatki majątkowe w formie dotacji zmniejszono o 30.000,00 zł, 
- 12.3, 12.3.1 i 12.3.2  wydatki bieżące na projekty lub zadania  finansowane z udziałem środków o 

których mowa w art. 5 ust. 1 pkt. 2 i 3 ustawy,  finansowanie środkami, i zawarte umowy 
dotyczące tych środków zwiększono o 8.000,00 zł, 

- 12.4 wydatki majątkowe na projekty lub zadania  finansowane z udziałem środków, o  których 
mowa w art. 5 ust. 1 pkt. 2 i 3 ustawy zwiększono o 308.208,00 zł w tym: 

  a) wiersz 12.4.1 i 12.4.2 finansowanie i wydatki związane z zawartymi umowami  zwiększono o 
108.208,00 zł, 

  b) wiersz 12.5 i 12.5.1 wydatki na wkład krajowy i wydatki związane z zawartymi umowami  
zwiększono o 200.000,00 zł. 

- 14.1 Kwoty spłaty rat kredytów i pożyczki dostosowano do wysokości zaciągniętych zobowiązań 
wg stanu na 01.01.2015r. 

 Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali znajdowało się 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 2 radnych. 
Uchwała Nr VII/44/2015 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 12a porządku posiedzenia 
 Projekt uchwały nr VII/45/2015 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo obejmującego działkę 
położoną w miejscowości Kleszczewo przedstawił Pan Wójt.  
 Pan Wójt przypomniał, że temat nakreślony został podczas wspólnego posiedzenia komisji, 
a projekt uchwały dotyczy zmiany przeznaczenia części działki po byłym Państwowym 
Gospodarstwie Rolnym, której prywatny właściciel chciałby zmienić przeznaczenie z obecnej 
działalności produkcyjno - przetwórczej związanej z sektorem rolniczym, na przeznaczoną pod 
nieuciążliwą działalność gospodarczą i usługową. Obecny właściciel tej nieruchomości związany 
jest z firmą Bostic (zaprawy budowlane, kleje) – firma rozważa jako jeden z wariantów 

 



uruchomienie - początkowo w formie rozeznania rynku - produkcji tego rodzaju produktów. Pod 
uwagę brane jest także nabycie od gminy terenu inwestycyjnego w Krzyżownikach i stworzenie 
tam docelowego miejsca swej działalności tj. centrali na Europę  Wschodnią.  
 Pan Wójt uważa, że wnioskowana zmiana przeznaczenia terenu nie powinna w żaden 
sposób zagrażać okolicznym mieszkańcom. W trakcie ewentualnej procedury pożądane byłoby 
jednak spotkanie z przedstawicielami firmy, aby przed ostateczną decyzją poznać konkretne 
założenia co do przedmiotu i skali przyszłej działalności. Wszczęcie procedury zmiany planu jest 
jednoznaczne z wyłonieniem projektanta i kosztami jego wynagrodzenia, zanim więc dojdzie do 
etapu generującego koszty stosowna informacja ze strony firmy będzie konieczna.  
 
 Radny Żołądek zapytał czy gmina dysponuje instrumentami, które pozwolą zareagować w 
sytuacji gdyby prowadzona działalność okazała się jednak uciążliwa dla mieszkańców? 
 Wójt wyjaśnił, że kluczowe znaczenie w takiej sytuacji mają obowiązujące przepisy. Jeżeli 
dana działalność stwarza zagrożenie dla zdrowia lub życia mieszkańców to prowadzona procedura 
środowiskowa może skutkować decyzją negatywną co jednoznaczne jest z uniemożliwieniem 
prowadzenia takiej działalności. 
 
 Pani Sekretarz stwierdziła, że przedmiotowy teren znajduje się w bezpośrednim  sąsiedztwie  
budynków mieszkalnych, a sam termin "uciążliwa" działalność jest trudny do zdefiniowania. 
 
 Pan Wójt nadmienił, że przy obecnym zapisie prowadzona tam działalność związana z 
sektorem rolniczym także mogłaby być uciążliwa. 
 
 Radny Szafrański zasugerował, aby zaprosić przedstawicieli firmy wnioskującej o zmianę 
przeznaczenia terenu w celu zdefiniowania planowanych do realizacji przedsięwzięć na terenie 
Gminy Kleszczewo. 
 Pan Wójt potwierdził taką możliwość, oraz podkreślił, że uważa podjęcie stosownej 
uchwały za celowe i proponuje przed zatrudnieniem projektantów, pozyskanie konkretnych 
informacji co do zamiarów inwestora. Natomiast nie ma zdaniem Wójta żadnej gwarancji, że 
obecne deklaracje inwestora w przyszłości nie ulegną zmianie. 
 Radni nie mieli więcej pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali znajdowało się 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 9 radnych. 
Przeciw głosowało 2 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 3 radnych. 
Uchwała Nr VII/45/2015 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 13 porządku posiedzenia 
Przewodniczący Lesiński poinformował, że Komisje Stałe Rady Gminy Kleszczewo odbyły 
wspólne posiedzenie, którego tematem było wykonanie budżetu za 2014r. i sprawy bieżące 
wynikające z działalności gminy. 
 
Ad. 14 porządku posiedzenia 
7.05.2015r. - posiedzenie Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Wójt 
przedstawił nowy skład osobowy Komisji: 
Rafał Drzewiecki - przewodniczący 
Halina Michalak - Szczepaniak - wiceprzewodnicząca 
Elżbieta Zimniak - członek 
Paweł Michalski - członek 
Mirosława Radzimska - pełnomocnik Wójta Gminy ds. rozwiązywania problemów alkoholowych 
8.05.2015r. - posiedzenie Zarządu ZM GOAP,  

 



15.05.2015r. - Dzień Emocji w ZS w Kleszczewie, 
16.05.2015r. – 30-lecie zespołu Stokrotki, 
18.05.2015r. - spotkanie z Prezes WFOŚ w sprawie zwiększenia kwoty dofinansowania budowy 
kanalizacji w Tulcach (w formie pożyczki). Po realizacji zadania możliwe jest umorzenie pożyczki 
na poziomie 40%. Wójt dodał, że Fundusz nie może postawić do dyspozycji gminy kwoty 
wnioskowanej, może natomiast zmienić wysokość pożyczanych środków do kwoty zgodnej z 
rozstrzygniętym przetargiem - warunkiem jest jego rozstrzygnięcie do końca czerwca 2015r., 
20.05.2015r. - wizyta uczniów niemieckich szkół w ramach współpracy z ZS w Kleszczewie, 
21.05.2015r. - posiedzenie Zarządu Traktu Piastów, podczas którego w poczet członków przyjęto 
gminę Czerwonak i zakończono tym samym rozszerzanie Stowarzyszenia,  
22.05.2015r. - podpisanie umowy w sprawie grupowego zakupu energii w ramach Metropolii 
Poznań,  
22.05.2015r. - nagranie programu TVP w ramach konkursu "Wielkopolska otwarta dla 
niepełnosprawnych", 
25.05.2015r. - rozmowy w Zarządzie Transportu Miejskiego, w kwestii integracji komunikacji 
gminnej z komunikacją ZTM - temat podejmowany będzie podczas najbliższego posiedzenia 
komisji. Oferta dla pasażerów jest zdaniem Wójta o tyle korzystna, że kupując jeden wspólny bilet 
podróżują na dłuższych odcinkach i korzystają z tych samych przywilejów co mieszkańcy Poznania 
- dla gminy jest to jednak dodatkowy koszt ok. 500.000zł.  
26.05.2015r. - w ramach konkursu "Perły Samorządu" Wójt odebrał dyplom za zajęcie ósmego 
miejsca w klasyfikacji "Najlepszy Włodarz 25-lecia". Ranking organizowany przez Gazetę Prawną, 
26.05.2015r. - Omnibus Gminny, w którym laureatami zostali Jan Mieloch - Szkoła Podstawowa w 
Kleszczewie, Kacper Egiert - Gimnazjum w Kleszczewie, 
 
 W sprawach inwestycyjnych Pan Wójt poinformował, że rozpoczęto prace przy budowie 
chodnika w Śródce, wykonawca będzie układał także chodnik w Poklatkach.  
 Ponownie uruchomiona zostanie procedura przetargową na zakup wozu bojowego dla OSP 
Kleszczewo. Złożona w niedawnym przetargu oferta w niewielkim stopniu przekroczyła założoną 
w budżecie na ten cel kwotę, kluczowym jest jednak zachowanie konkurencyjności podczas wyboru 
oferty o czym nie może być mowy w sytuacji kiedy wpływa tylko jedna oferta. 
 Wójt w odniesieniu do informacji o możliwościach pozyskania środków na inwestycje 
sportowe omawianych podczas ostatniej sesji poinformował, że dofinansowanie przyznane zostało 
na budowę bieżni (koszt dla gminy to 711tys., z Urzędu Marszałkowskiego 350tys.) i na remont 
boiska asfaltowego (287tys.z budżetu gminy i 140tys. Urząd Marszałkowski) w Kleszczewie. Wójt 
stwierdził, że wniosek w kwestii realizacji tych inwestycji będzie podtrzymywał co jest 
jednoznaczne z konsekwentnym realizowaniem inwestycji rozpoczętej kilka lat temu - realizacja 
projektu budowy kompleksu sportowego.  Jak dotąd brak programu, który finansowałby taką 
inwestycję w całym jej zaprojektowanym zakresie. Stąd też realizacja etapowa przy udziale 
środków unijnych od powstania orlika, poprzez budowę płyty boiska do realizacji kolejnej części 
zaprojektowanego obiektu na co szansą są przyznane obecnie środki. Wójt podkreślił, że nie ma na 
terenie Gminy Kleszczewo żadnego obiektu lekkoatletycznego.  
  
Ad. 15 porządku posiedzenia 
 Przewodniczący Lesiński poinformował o zaproszeniu ze strony Przewodniczącego Rady 
Miejskiej Kostrzyna, które dotyczyło szkolenia WOKISS w temacie "Nowa perspektywa 
pozyskiwania środków unijnych na lata 2014 - 2020 z uwzględnieniem WRPO" - 8 czerwca w 
godzinach 16-19 w Urzędzie Miejskim w Kostrzynie.  
 
 Radny Wawrzyniak zapytał czy sprawa drogi i chodnika w Gowarzewie rozwinęła sie w 
jakikolwiek sposób biorąc pod uwagę dotychczasowe ustalenia z powiatem? 
 Wójt poinformował o spotkaniu z nowym wicedyrektorem ds. inwestycji, w trakcie którego 
podejmowany był temat budowy w Gowarzewie kanalizacji sanitarnej. Projektant koncepcji 

 



rozwiązania problemu kanalizacji w części gminy dotychczas siecią nie objętych, zobligowany 
został do oceny możliwości zaprojektowania w ulicy Siekiereckiej sieci kanalizacyjnej - 
początkowo bez odpływu, tak by po wybudowaniu nowej ulicy nie było konieczności wykonywania 
tam prac ziemnych. Projekt przygotowywany pod kątem budowy ulicy ma uwzględniać też kwestie 
kanalizacji. Projekt przygotowany zostanie prawdopodobnie na cały odcinek do Siekierek co 
oznacza znacznie bardziej skomplikowane procedury, m. in. procedurę środowiskową. Wójt dodał, 
że biorąc powyższe pod uwagę nie ma szans na powstanie tego projektu w roku bieżącym. 
 Radny Wawrzyniak zapytał czy znane są jakiekolwiek ramy czasowe podjęcia tej 
inwestycji? 
 Wójt wyjaśnił, że opóźnienia nie powstają w żadnym względzie z winy gminy, która 
przygotowana jest do realizacji swojej części przedsięwzięcia, a na działania w tym temacie należy 
zdaniem Wójta liczyć w przyszłym roku. 
 
 Radna Rachtan - Małycha zapytała czy projekt rozbudowy szkoły w Tulcach został już 
przygotowany? 
 Pan Wójt poinformował, że projekt jest przygotowywany, koncepcję przedstawiono dyrekcji 
placówki, oraz udostępniono Radzie Rodziców. Żadnych uwag nie wniesiono więc prace 
projektanckie postępują.  
 
 Radny Maciejewski zapytał czy ogniwo policji w Kleszczewie rozpocznie swoje 
funkcjonowanie zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami od1 lipca? 
 Pan Wójt stwierdził, że nie zaszły żadne zmiany w poczynionych uzgodnieniach. Policjanci 
z Komendy Miejskiej i szefowie komisariatów w Kórniku i Swarzędzu wizytowali już teren pod 
kątem czynionych przygotowań.  
 
Ad. 16 porządku posiedzenia 

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący Rady Gminy podziękował 
wszystkim za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 18:30. 
 
 

 
 

Protokołowała:      Za zgodność z przebiegiem obrad 
Magdalena Rakszawska       Przewodniczący Rady Gminy 
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